

516. 17 sept. *Le Conseiller au sous-secrétaire d'État aux Affaires extérieures.* Rend compte des élections au Conseil 637

PARTIE 2

COUR PERMANENTE
DE JUSTICE INTERNATIONALE

1926

517. 7 août *Décret du Conseil.* Un délégué est désigné pour étudier l'admissibilité des États-Unis à la Cour permanente 637

1928

518. 8 juin *Décret du Conseil.* Le Groupe national devant nommer les candidats à la Cour permanente est constitué 638

519. 3 sept. *Le secrétaire d'État aux Affaires extérieures au secrétaire général, Société des Nations.* Retire la désignation des Canadiens devant faire partie de la Cour permanente 639

1929

520. 23 janv. *Le secrétaire d'État aux Affaires extérieures au secrétaire aux Dominions.* Se déclare disposé à accepter la clause facultative 639

521. 9 févr. *Le secrétaire aux Dominions au secrétaire d'État aux Affaires extérieures.* Traite de l'acceptation de la clause facultative et de l'arbitrage en général 640

522. 20 févr. *Le ministre aux États-Unis au secrétaire d'État aux Affaires extérieures.* Lui transmet une note traitant de l'admission des États-Unis à la Cour permanente 641

523. 7 mars *Le secrétaire d'État aux Affaires extérieures au secrétaire aux Dominions.* Est d'accord pour remettre à plus tard l'examen de la clause facultative 644

524. 3 avril *Le Conseiller au sous-secrétaire d'État aux Affaires extérieures.* Joint le procès-verbal du Comité des juristes examinant les relations des dominions avec la Cour permanente 645

516. Sept. 17 *Advisory Officer to Under-Secretary of State for External Affairs.* Reports on elections to Council 637

PART 2

PERMANENT COURT OF
INTERNATIONAL JUSTICE

1926

517. Aug. 7 *Order in Council.* Appoints delegate to discuss accession of United States to Permanent Court 637

1928

518. June 8 *Order in Council.* Appoints National Group to nominate candidates for Permanent Court 638

519. Sept. 3 *Secretary of State for External Affairs to Secretary General, League of Nations.* Withdraws Canadian nominees for membership of Permanent Court 639

1929

520. Jan. 23 *Secretary of State for External Affairs to Dominions Secretary.* States desire to accept Optional Clause 639

521. Feb. 9 *Dominions Secretary to Secretary of State for External Affairs.* Comments on acceptance of Optional Clause and on arbitration generally 640

522. Feb. 20 *Minister in United States to Secretary of State for External Affairs.* Transmits note discussing adhesion of United States to Permanent Court 641

523. Mar. 7 *Secretary of State for External Affairs to Dominions Secretary.* Agrees to defer consideration of accepting Optional Clause 644

524. Apr. 3 *Advisory Officer to Under-Secretary of State for External Affairs.* Encloses minutes of Committee of Jurists discussing relationship of Dominions and Permanent Court 645